
Protokół Nr 2/17 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu  

w dniu 16 lutego 2017r. 

 

     Posiedzenie Komisji trwało od godz. 1100 do 1300, a jego tematem było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych pod obrady sesji.  

Podczas obrad przekazano członkom komisji zawiadomienie o kolejnej sesji 

oraz projekty uchwał (wcześniej przekazano je w formie elektronicznej); 

wszystkie materiały załączone zostały do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu nieuczestniczyła radna Anna Jaginiak; lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

W części spotkania udział wzięli również Skarbnik Gminy Elżbieta Romot, 

Sekretarz Gminy Piotr Dobrzański, a także Kierownik Oświaty Adam 

Ostrowski, omawiając projekty uchwał.   

 

      

    Po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii -wprowadzona zmiana wynika z faktu 

zwiększenia kwoty odpisu (o 45,83zł) na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych na 2017r. - członkowie komisji nie wnieśli zastrzeżeń; projekt 

uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

 

 

   Następnie omówiono projekt uchwały w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi.  

Po krótkiej  dyskusji uchwałę tę zaopiniowano pozytywnie. 

 

 

   Dalej omówiono projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Więcbork i Gminą Sośno w sprawie 

ustalenia obwodu szkolnego - członkowie komisji nie wnieśli uwag i 

zaopiniowali go pozytywnie. 

      

 

   Po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie  kosztów inwestycji służących gospodarce wodnej 

oraz sposobu jej rozliczania podjęto dyskusję, w której m.in. rozważano 

możliwości oczyszczenia istniejącej studni w jednym z gospodarstw w 

Skoraczewie. Podczas dyskusji zasugerowano aby zrealizować to zadanie 

(pomoc starszym, schorowanym mieszkańcom) przy pomocy strażaków – w 

ramach ćwiczeń z ratownictwa. 

Dyskutowano także o kosztach badań wody w budowanych studniach – 

wskazywano na zależność kosztów budowania studni od jej głębokości.  

Zwracano także uwagę, iż niektórzy mieszkańcy nie pamiętają już, że kiedyś nie 

byli zainteresowani przyłączeniem się do budowanych wówczas sieci 

wodociągowych ponieważ w studniach była jeszcze woda. 
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      Po zakończeniu dyskusji i omówieniu wszystkich wątpliwości, członkowie 

Komisji zaopiniowali pozytywnie projekt tej uchwały. 

 

 

     Następnie  Sekretarz Gminy poinformował o potrzebie podjęcia 2 uchwał 

dotyczących oświaty.  

Przy udziale Kierownika Oświaty pana Adama Ostrowskiego omówiono projekt 

uchwały w sprawie ustalenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do 

publicznego przedszkola, co jest spowodowane zmianą podstawy prawnej w 

związku reformą oświaty. 

W proponowanej uchwale przeniesiono kryteria dotyczące rekrutacji do 

przedszkoli z uchwały z dnia 26 stycznia br. oraz dodatkowo dodano kryterium 

przyjmowania dzieci z tą samą ilością uzyskanych punktów w przypadku 

przekroczenia ilości wolnych miejsc w przedszkolu (§ 3). 

     Członkowie komisji nie wnieśli zastrzeżeń do przedstawionego projektu 

uchwały. 

 

 

     Omówiono także  projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów 

postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół podstawowych. 

Wyjaśniono, że w związku z reformą oświaty, która likwiduje gimnazja, nie są 

już potrzebne kryteria rekrutacji do klas pierwszych gimnazjów; zmieniła się 

również podstawa prawna – przepisy nt. rekrutacji przeniesiono do ustawy z 

dnia 14 grudnia 2016r. – Prawo oświatowe. W proponowanej uchwale 

przeniesiono kryteria dotyczące szkoły podstawowej z uchwały ją 

poprzedzającej (z 25 lutego 2016r.). 

      Po omówieniu wszystkich wątpliwości, członkowie Komisji zaopiniowali 

pozytywnie projekt tej uchwały. 

 

 

     Następnie omówiono sprawozdanie z  wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Sośno. 

     Po krótkiej dyskusji, w której szerzej omawiano również wymagania wobec 

nauczycieli dotyczące realizowania awansu zawodowego oraz finansowe skutki 

tych działań - członkowie komisji nie zgłosili uwag do tego sprawozdania. 

 

 

      W dalszej części Sekretarz Gminy pan Piotr Dobrzański omówił zmienione 

zasady wycinania drzew, wynikające ze zmienionej od 1 stycznia br. ustawy o 

ochronie przyrody (zmieniono lub wprowadzono 4 nowe zapisy dot.możliwości 

wycinania drzew i krzewów bez zezwolenia, zawartych w art.83 f).  

Wg. zmienionych zapisów, co do zasady, nie potrzeba zezwolenia na: 

1) wycinkę krzewów rosnących w skupiskach do 25m2; 

2) - wycinkę drzew tzw.szybko rosnących (np.topola, kasztanowce, klony,  

      akacja, platany), których obwód pnia (na wys.tzw.pierśnicy) nie  
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      przekracza 100cm; 

     -wycinkę drzew tzw.wolno rosnących (np.dąb, sosna), których obwód pnia 

     (na wys.tzw.pierśnicy) nie przekracza 50cm;   

3) wycinanie drzew, które rosną na gruntach prywatnych, ale nie jest to 

związane z prowadzeniem działalności gospodarczej; w innym przypadku nadal 

potrzebne jest zezwolenie. 

4) usuwanie drzew w celu przywrócenia gruntów nieużytkowanych do 

użytkowania rolniczego (grunty orne, łąka), co oznacza, że konieczne jest 

również usunięcie korzeni drzew. Jeżeli drzewa rosną na nieużytkach, na ich 

wycinanie potrzebne jest uzyskanie zezwolenia.  

 

 

     Na koniec pani Skarbnik przedstawiła i omówiła planowane zmiany w 

tegorocznym budżecie gminy; zmiany dochodów i wydatków dotyczą głównie 

zmniejszenia dotacji na pomoc społeczną, a także zwiększenia wydatków na 

budowę wiat autobusowych w Roztokach i Tuszkowie. Pani Skarbnik 

poinformowała również o zmianach między § wydatków ZGK. 

      Do przedstawionych zmian zastrzeżeń nie wniesiono. 

 

 

      Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

 

 

 
                                                                         Przewodniczący Komisji 

                                                                                                    Józef Opas 

 

                                                                                       

 

Prot. insp.Jolanta Lapke                                             


